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De Bilt telt achttien basisscholen, maar 
voor openbaar onderwijs moet je 
straks de gemeentegrens over
Een gemeente met ruim 40.000 inwoners, 18 basisscholen, maar geen enkele 
openbare basisschool: dat is niet alleen opmerkelijk, maar vooral zorgelijk. Dat 
zegt voorzitter Marco Frijlink van de landelijke Vereniging Openbaar Onderwijs in 
een brandbrief aan de gemeenteraad van De Bilt.

Met de dreigende sluiting van basisschool De Kievit in Maartensdijk van 
scholenkoepel Wereldkidz verdwijnt het openbare onderwijs in de De Bilt. ,,Het 
is onwenselijk dat leerlingen tussen de 4 en 12 jaar straks zeven kilometer 
moeten fietsen of worden gebracht naar een basisschool in Loosdrecht”, zegt 
Frijlink, die de wethouder en raad aanspoort in actie te komen. 

Het leerlingenaantal van De Kievit loopt terug, ervaren docenten vertrekken en 
het wordt steeds een grotere uitdaging om onderwijs op een goed niveau te 
geven, zegt het bestuur van de school. Het ziet geen toekomstperspectief meer 
voor de school om zelfstandig door te gaan.

Sloeg in als een bom

Wereldkidz informeerde onderwijswethouder Dolf Smolenaers al in november 
vorig jaar over de problemen en vroeg hem hierover te zwijgen. Twee weken 
geleden kregen de ouders en de leerlingen het slechte nieuws pas te horen. 
Dat sloeg in als een bom en leverde veel boze reacties op. Het bestuur heeft 
volgens ouders niets gedaan om het tij te keren.

Volgens Frijlink van de Vereniging Openbaar Onderwijs is er helemaal geen 
urgentie om De Kievit te sluiten. ,,Het aantal leerlingen ligt boven de 
opheffingsnorm, in Maartensdijk is dat 63. Pas na drie jaar onder de 
opheffingsnorm eindigt de financiering van het Rijk. Er zijn in Nederland 
tientallen, zo niet honderden scholen met vergelijkbare omvang, die 
onderwijsinhoudelijk prima functioneren.”

Openbare scholen moeten er zijn
Marco Frijlink , Vereniging Openbaar Onderwijs 

https://www.facebook.com/sharer/sharer.php?u=https%3A%2F%2Fwww.ad.nl%2Fde-bilt%2Fde-bilt-telt-achttien-basisscholen-maar-voor-openbaar-onderwijs-moet-je-straks-de-gemeentegrens-over%7Ea90e668f%2F%3Futm_source%3Dfacebook%26utm_medium%3Dsocial%26utm_campaign%3Dsocialsharing_web
http://twitter.com/share?text=De+Bilt+telt+achttien+basisscholen%2C+maar+voor+openbaar+onderwijs+moet+je+straks+de+gemeentegrens+over&url=https%3A%2F%2Fwww.ad.nl%2Fde-bilt%2Fde-bilt-telt-achttien-basisscholen-maar-voor-openbaar-onderwijs-moet-je-straks-de-gemeentegrens-over%7Ea90e668f%2F%3Futm_source%3Dtwitter%26utm_medium%3Dsocial%26utm_campaign%3Dsocialsharing_web
https://www.ad.nl/utrecht/bestuur-wereldkidz-vroeg-wethouder-te-zwijgen-over-naderende-sluiting-van-basisschool~ad21411a/
https://www.ad.nl/utrecht/huilende-leerlingen-en-boze-ouders-in-maartensdijk-doek-valt-voor-enige-openbare-basisschool-in-het-dorp~a6b0c736/


Daarnaast wijst Frijlink op het belang van openbaar basisonderwijs waar 
ouders van kinderen bewust voor kiezen ,,Een openbare school is toegankelijk 
voor iedereen en daar wordt proactief aandacht besteed aan ieders 
achtergrond en overtuigingen, ook die van de leerkrachten, zodat leerlingen de 
kans krijgen hun eigen mens- en maatschappijbeeld te ontwikkelen en de 
levensovertuiging of religie te vinden die daar het best bij past.”

Openbare scholen moeten er zijn

De overheid, in dit geval gemeente De Bilt, is verplicht ervoor te zorgen dat 
deze scholen beschikbaar zijn en kan dat niet afdoen met de stelling dat er ook 
andere dan openbare scholen zijn die lijken op openbare scholen, vervolgt 
Frijlink. ,,Het uitgangspunt van de grondwet is dat openbare scholen er moeten 
zijn, en bijzondere scholen er mogen zijn. En niet andersom.”

Lees verder onder de foto.



Wethouder Dolf Smolenaers hoopt dat het onderwijs erop vooruit gaat. © Foto AD

Wethouder Smolenaers zegt belang te hechten aan openbaar onderwijs in de 
gemeente. ,,Dat vind ik belangrijk , maar het onderwijs moet voorop staan en 
dat moet er kwalitatief op vooruit gaan en de procedure moet goed verlopen. 
De kansen voor een fusie of overname moeten we goed onderzoeken.”

Smolenaers gaat binnenkort in gesprek met het bestuur van Wereldkidz. ,,De 

https://www.ad.nl/de-bilt/de-bilt-telt-achttien-basisscholen-maar-voor-openbaar-onderwijs-moet-je-straks-de-gemeentegrens-over~a90e668f/240536206/


bal ligt nu bij het bestuur van Wereldkidz en de medezeggenschapsraad. Deze 
kwestie raakt mij, maar het biedt ook kans voor verbetering voor het onderwijs. 
Het is belangrijk dat ouders en kinderen snel weten waar ze aan toe zijn.”

Staat nog niet vast

Een woordvoerder van Wereldkidz laat weten dat nog niet vaststaat of de 
school dit jaar, of volgend jaar sluit. Dat hangt volgens haar af van de 
gesprekken die volgen tussen medezeggenschapsraad en bestuur en mogelijk 
later met de wethouder.

Verschillende politieke fracties in De Bilt gaan de onderwijswethouder kritisch 
bevragen over de kwestie. De antwoorden komen tijdens de volgende 
raadsvergadering op 29 februari.


